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PAZIŅOJUMS KOMITEJAS LOCEKĻIEM

Temats: Lūgumraksts Nr. 1249/2008, ko iesniedza Apvienotās Karalistes valstspiederīgais 
Neil MacNeil un kam pievienoti vairāk nekā 32 paraksti, par neapmierinošu 
situāciju ar platjoslas pakalpojumiem Barras Northbay reģionā (Ārējās Hebrīdu 
salas, Skotija)

1. Lūgumraksta kopsavilkums

Lūgumraksta iesniedzējs izsaka savu neapmierinātību ar platjoslas pakalpojumu slikto 
kvalitāti Barras salas Northbay reģionā (Ārējās Hebrīdu salas, Skotija). Lūgumraksta 
iesniedzējs apstrīd ES finansētā projekta rezultātus, ar kuru bija paredzēts nodrošināt 
platjoslas pieeju lauku un attālākajām Skotijas teritorijām. Saskaņā ar lūgumraksta iesniedzēja 
minēto uzņēmums „Connected Communities (ConCom) Broadband Provisions” nav spējis 
nodrošināt uzticamus un konkurētspējīgus platjoslas pakalpojumus Ārējo Hebrīdu plašu 
teritoriju mērogā, kas mudinājis iedzīvotājus iesniegt lūgumrakstu Skotijas varas iestādēm par 
ieviešanas procesa apturēšanu. Lūgumraksta iesniedzējs uzsver, ka neviens pašvaldības 
iedzīvotājs nevēlējās pieteikties „ConCom” sniegtajiem platjoslas pakalpojumiem. Viņš 
uzskata, ka vislabākais veids, kā iegūt kvalitatīvus platjoslas pakalpojumus ir modernizēt 
esošo līnijas infrastruktūru, kas pieder uzņēmumam „British Telecom”. Lūgumraksta 
iesniedzējs kritizē attiecīgo pašvaldības iestāžu nepiekāpīgo nostāju, kuras uzstāja uz 
investēšanu „ConCom” projektā par spīti tam, ka tas izrādījās dzīvotnespējīgs. Viņš lūdz 
Eiropas Parlamenta iesaistīšanos, lai uz salas tiktu veikti pasākumi uzticamu platjoslas 
pakalpojumu nodrošināšanai.

2. Pieņemamība

Atzīts par pieņemamu 2009. gada 17. februārī. Komisijai pieprasīta informācija saskaņā ar 
Reglamenta 192. panta 4. punktu.

3. Komisijas atbilde, kas saņemta 2009. gada 24. aprīlī
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„Rūpes par platjoslas pieejamību Skotijas Ārējās Hebrīdu salās ir jautājums, ar ko Komisija 
saskārusies jau vairākkārt. 

Kā apgalvots iepriekš, Eiropas Komisija arī uzņemas rūpes par platjoslas pieejamību mazāk 
attīstītajos apgabalos, kā izklāstīts 2006. gada marta paziņojumā „Atšķirību izlīdzināšana 
platjoslas pakalpojumu jomā”. Īpaši ES struktūrfondi un lauku attīstības fondi ir pieejami 
platjoslas ieviešanai reti apdzīvotos lauku un attālos apgabalos, kur tirgus neveic ieguldījumus 
piemērotā infrastruktūrā.
Dažu pēdējo gadu laikā Eiropas Komisija pārskatīja vairākus platjoslas projektus Skotijā1

saskaņā ar valsts atbalsta regulējumu, no kuriem daži ietvēra līdzfinansējumu no 
struktūrfondiem.

Struktūrfondu līdzfinansēto programmu Skotijā mērķis ir sniegt uzņēmējdarbības atbalstu 
MVU, attīstīt stratēģiskas vietas un nozares, ieguldīt cilvēkos, lai tie iekļautos darba tirgū vai 
uzlabotu prasmes, un veicināt un atbalstīt Kopienas ekonomisko attīstību. Tāpat ir iekļauts 
transporta infrastruktūras un IKT attīstības elements. 

2000.−2006. gada Skotijas ziemeļrietumu un salu īpašajai pārejas programmai Skotijas 
valdība tika noteikta par vadošo iestādi. Ikdienas rīcības jautājumi tiek uzticēti Skotijas 
ziemeļrietumu un salu partnerības programmai (HIPP). Saskaņā ar Padomes Regulu (EK) 
Nr. 1260/1999 vadošā iestāde ir atbildīga par programmas vadības un īstenošanas efektivitāti 
un pareizumu. 
Komisijas Reģionālās politikas ģenerāldirektorāts, kas strādā ar reģionālās attīstības 
projektiem, jau ir ierosinājis šo jautājumu attiecīgajām valsts varas iestādēm, kas ir atbildīgas 
par struktūrfondu pārvaldīšanu Skotijā. 

Gada pārskata sanāksmes laikā 2008. gada oktobrī, kuras mērķis bija pārskatīt galvenās 
programmas iepriekšējā gada rezultātus, Skotijas valdībai tika lūgts sniegt atjauninātu 
informāciju par Saistīto Kopienu projektu Skotijas ziemeļrietumos un salās. Tā informēja 
Komisiju, ka projekts sasniedz savus mērķus un sniedza informāciju par platjoslas 
nodrošinājuma izmaksām, kas ir savietojamas ar „British Telecom” izdevumiem. Tāpat 
Komisija tika informēta, ka „British Telecom” 2009. gada sākumā plāno izveidot vairāk 
pieejamu vietu.

Secinājumi

Komisija turpinās uzraudzīt programmas realizāciju atbalsta specifisko mērķu sasniegšanai. 
Tomēr atbildību par atbalsta finansiālo kontroli vispirms uzņemas dalībvalsts, nodrošinot, ka 
atbalsts tiek pārvaldīts saskaņā ar visiem piemērojamiem Kopienas noteikumiem un ka tās 
rīcībā nodotie līdzekļi tiek izmantoti saskaņā ar pareizas finanšu pārvaldības principu.”

4. Komisijas papildu atbilde, kas saņemta 2010. gada 12. jūlijā

„Pēc Lūgumrakstu komitejas pieprasījuma Skotijas valdība sniedza atbildi 2009. gada 
24. marta vēstulē, izklāstot savu nostāju šajā lietā. Lūgumraksta iesniedzējs atbildēja 
2009. gada 7. aprīlī, komentējot saņemto informāciju.
                                               
1 Skatīt arī:
http://ec.europa.eu/information_society/eeurope/i2010/docs/digital_divide/dg_comp_decision
s.doc. 
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Komisijas pārstāvji Lūgumrakstu komitejas sanāksmē 2009. gada 31. martā mutiski īsumā 
paskaidroja šā lūgumraksta priekšvēsturi un pievienojās paustajām bažām par platjoslas 
pakalpojumu pieejamību Skotijas mazāk attīstītos reģionos. Arī lūgumraksta iesniedzējs 
piedalījās šajā sanāksmē. Pēc nelielām diskusijām un tā kā vadošā iestāde ir atbildīga par to, 
lai nodrošinātu programmas efektīvu pārvaldību un īstenošanu, komiteja vienojās par to, ka 
tiks nosūtīta vēstule Skotijas varas iestādēm, izklāstot minētās bažas. 

Komisija 2009. gadā turpināja uzraudzīt 2000.−2006. gada Skotijas ziemeļrietumu un salu 
īpašo pārejas programmu, īpašu vērību veltot šim konkrētajam jautājumam. 

Tam sekojošajā sarakstē ne no Skotijas valdības, ne lūgumraksta iesniedzēja puses netiek 
sniegta tāda informācija, kas prasītu pārskatīt Komisijas nostāju. Bez tam Komisija tika 
informēta, ka sākotnējais projekts „ConCom”, kurā iesaistīts ERAF finansējums, nesniedzās 
līdz lūgumraksta iesniedzēja mājai. Uzņēmums „Highlands and Islands Enterprise” vēlāk 
veica ieguldījumu, lai paplašinātu šo pakalpojumu tā, lai tas aptvertu arī lūgumraksta 
iesniedzēja īpašumu un ar to pievērstos jautājumiem, kas bija izraisījuši lūgumraksta 
iesniedzēja bažas. Tas nepiesaistīja ERAF. 
2000.−2006. gada Skotijas ziemeļrietumu un salu darbības programma tika plānota kā pārejas 
programma. Programmas mērķis bija panākt stratēģiskā ziņā izšķirošu struktūru, kurai nav 
obligāti pašai par sevi jāsasniedz pilnīgas ekonomiskās atjaunotnes mērķis, bet gan 
jānodrošina stabila platforma ekonomiskās attīstības politikai, uz kuru varētu balstīties pēc 
2006. gada. Tas, ka šāda struktūra pastāv, bija jau redzams termiņa vidusposma pārskatā par 
programmas darbības rezultātiem, kuru veica saskaņā ar Struktūrfondu Regulu (EK) 
Nr. 1260/1999. Tomēr par panākumiem daudz varētu liecināt programmas apvienojums ar 
atbalstu izšķirošiem pavērsiena projektiem kā UHI un platjoslas attīstība. Šie paši principi tika 
paplašināti, lai tie aptvertu arī šā reģiona 2007.–2013. gada darbības programmas attīstību.

Secinājumi

Komisija savu nostāju nav mainījusi un turpinās uzraudzīt programmas realizāciju atbalsta 
specifisko mērķu sasniegšanai. Tomēr atbildību par atbalsta finansiālo kontroli vispirms 
jāuzņemas dalībvalstij, nodrošinot, ka atbalsts tiek pārvaldīts saskaņā ar visiem 
piemērojamiem ES noteikumiem un ka tās rīcībā nodotie līdzekļi tiek izmantoti saskaņā ar 
pareizas finanšu pārvaldības principiem.”


